
 آرمان ملی: لیست ۱۵ نفره تیم ملی 
بسکتبال ایران برای جام جهانی در حالی 
منتشر شد که خط خوردن نام یک ملی پوش، 

شائبه هایی را به همراه داشت. 
   شروع ماجرا 

لیست ۱۵ نفره تیم ملی بسکتبال ایران 
برای جام جهانی در حالی منتشر شد که 
خط خوردن نام یک ملی پوش، شائبه هایی 
را به همراه داشت. روز شنبه ۷ مرداد ۱۴۰۲، 
بسکتبال  تیم ملی  سرمربی  دمیر  هاکان 
ایران، لیست نهایی و مدنظر خود برای 
حضور در جام جهانی ۲۰۲۳ را در حالی اعلام 
کرد که خط خورذدن محمد جمشیدی، از 
نکات مهم این لیست بود. البته خط خوردن 
جمشیدی تنها نکته این لیست نیست و کنار 
گذاشتن نفراتی چون رسول مظفری هم 
موضوعی بود که باعث شد به برخی از حواشی 
و شائبه ها در تیم ملی بسکتبال ایران دامن 
زده شود. موضوع از آنجایی شروع می شود 
که پس از حضور تیم ملی بسکتبال ایران 
در اردوی ترکیه، ناگهان ارسلان کاظمی 
و رسول مظفری به دلیل آنچه که از سوی 
فدراسیون بسکتبال مصدومیت اعلام شد، 
به کشور بازگشتند تا به صورت انفرادی در 
ایران تمرین کنند. با این حال اما شائبه هایی 
مطرح شد که ادعای فدراسیون بسکتبال 
مبنی بر مصدومیت این نفرات را رد می کند. 
طبق شنیده ها گویا »هاکان دمیر« از نحوه 
تمرین کردن برخی ملی پوشان و رفتار 
غیر حرفه ای آن ها در اردو ناراحت بوده و 
همین امر باعث شده تا عذر آنها از اردوی 
تیم ملی را بخواهد. البته گفته می شود که پا 
در میانی بزرگان تیم و فدراسیون باعث شده 
تا ارسلان کاظمی مجددا در لیست نهایی 
قرار بگیرد، اما رسول مظفری که پای ثابت 
تیم ملی در این سال ها بود، شانس حضور 
مجدد در لیست نهایی را از دست داد. اما 
موضوع مهمی که از روز شنبه گذشته خبر 
ساز شد، کنار گذاشتن محمد جمشیدی 
ستاره این سال های تیم ملی بسکتبال از 
لیست نهایی تیم بود؛ اتفاقی که حتی باعث 
شد برخی ملی پوشان مثل بهنام یخچالی نیز 

با انتشار تصاویر و متن هایی، به حمایت از او 
بپردازند. جمشیدی از جمله نفراتی بود که 
به همراه بازیکنانی چون یخچالی، پذیرفته، 
منجی و مظفری دیر به اردوی تیم ملی اضافه 
شد و دلیل این اتفاق هم حضور آن ها با تیم 
شهرداری گرگان در سوپر لیگ غرب آسیا 
بود. البته بعد از آن هم جمشیدی یک مرتبه 
دیگر برای همراهی تیم الاهلی سوریه در 
فینال لیگ این کشور، از اردوی تیم ملی 
جدا شد که البته این اتفاق طبق خبرها، با 
هماهنگی سرمربی تیم ملی بوده که اگر آن را 
صحیح بدانیم، نمی تواند دلیل خط خوردن 
این بازیکن باشد. جمشیدی به تازگی با 
یک تیم لبنانی هم مذاکراتی داشته تا برای 
فصل بعد در لیگ لبنان دست به توپ شود. 
بدون شک خط خوردن بازیکنی چون محمد 
جمشیدی که سال ها در سطح ملی بازی 
کرده و از ستاره های بسکتبال آسیا به شمار 
می رود، نمی تواند مباحث فنی باشد و شنیده 
می شود ایجاد نظم و هماهنگی بیشتر در تیم، 
از اهداف اصلی دمیر برای این تصمیم بوده که 
در نوع خود قابل تامل است. نکته قابل توجه 
دیگر مدت زمان بازی جمشیدی در دیدار 
دوستانه با لبنان بود. پس از آنکه آمار بازی 
نخست تیم ملی ایران با لبنان منتشر شد، 
محمد جمشیدی مشخصا کمترین زمان 
حضور در زمین میان سایر نفرات تیم را داشت 

و همین موضوع نیز بحث هایی را درباره عدم 
رضایت دمیر از او مطرح کرد. طبق شنیده ها، 
»هاکان دمیر« نظم و شخصیت تیمی را ارجح 
بر هر چیزی می داند و اگر مسائل فنی را 
دلیل خط خوردن جمشیدی ندانیم، شاید 
موضوعی حاشیه ای باعث کنار گذاشته شدن 

این بازیکن شده است. 
   نظر حدادی 

حامد حدادی اسطوره بسکتبال ایران 
در خصوص آغاز تمرینات گروهی تیم ملی 
بسکتبال اظهار داشت: در دو هفته اخیر هم 
که تیم ملی در اردوی ترکیه حضور داشت، 
تمرینات آمادگی بدنی و درمانی خودم را 
دنبال کردم تا از شرایط تیم دور نشوم و تلاش 
دارم بتوانم به تیم کمک کنم. الان هم که 
زودتر از موعد مقرر به میدان بازگشته ام تلاشم 
را برای اضافه شدن به تیم ادامه می دهم و 
امیدوارم شرایط به خوبی پیش رود. حدادی در 
ارتباط با اردو و بازی های تدارکاتی پیش روی 
تیم ملی گفت: روسیه سبک خاص خودش 
را دارد و اگر با تیم اصلی حاضر شوند محک 
جدی برای ما خواهد بود چرا که آنها اروپایی 
و از جمله تیم هایی هستند که قدرتی بازی 
می کنند. وی افزود: بعد از دو بازی که تیم ملی 
با لبنان داشت، روسیه محک جدی برای ورود 
به مرحله نهایی آمادگی قبل از جام جهانی 
محسوب می شود و امیدوارم با ۷، 8 بازی 

خوب و پرفشار با تیم های اروپایی، آماده 
جام جهانی شویم. قطعا هر چه بازی های 
تدارکاتی بیشتر باشد، می تواند شرایط بازی 
و نتیجه گیری ایران را به سمت بهتری ببرد. 
بازیکن صاحب نام بسکتبال ایران در خصوص 
حمایت از تیم ملی بسکتبال ایران گفت: مردم، 
تیم ملی را در هر شرایطی حمایت کنند و این 
حمایت باید فارغ از اینکه چه بازیکنانی عضو 
تیم هستند یا مثلا من باشم یا نباشم را ادامه 
دهند. بسیاری از بازیکنان ما جوان هستند 
و نیاز به حمایت و دلگرمی دارند و به نتیجه 
نگاه نکنند و به حمایت شان همچنان ادامه 
دهند. کاپیتان تیم ملی در مورد نبود محمد 
جمشیدی در تیم ملی نیز گفت: همه محمد 
را دوست داریم و تصمیم مربی است و تمام 
مسئولیتش نیز با مربی است. من به عنوان 
بازیکن کارم را انجام می دهم و سعی می کنم 
کمک کنم. با محمد هم صحبت کردم و برای 

تیم آرزوی موفقیت کرد. 
   صحبت سرمربی

تیم ملی بسکتبال ایران روزهای چهارشنبه 
و پنج شنبه دو بازی تدارکاتی مقابل لبنان 
برگزار کرد که در هر دو بازی مغلوب میزبان 
خود شد. البته این دو بازی دوستانه استارت 
کار هاکان دمیر، سرمربی ترکیه ای با تیم ملی 
ایران بود که به همین منظور از او درباره 
عملکرد تیم ملی پرسیدیم. دمیر در پاسخ به 
این سوال ایسنا که آیا از عملکرد تیم راضی 
است و ارزیابی او از عملکرد بازیکنان چگونه 
است؟ توضیح داد: خوشبختانه تیم ملی در این 
دوره دو ماهه که بنده حضور داشته ام، برنامه 
تمرینی بسیار خوبی را داشت و همچنان نیز 
این روند خوب در مسیر پیش رو ادامه دارد. 
او افزود: ما در تیم ملی ایران یک مطالبه ملی 
برای جوان سازی و تغییر نسل داریم. این 
یک مطالبه یا هدف کوتاه مدت نیست و به 
زمان بیشتری نیاز داریم تا به هدف نهایی که 
جوانگرایی و تغییر نسل است برسیم. در واقع 
ما تازه در ابتدای این مسیر هستیم. با انجام 
مسابقات بیشتر در کنار هم، با شایستگی 
از شرایط فعلی عبور خواهیم کرد و از هیچ 

تلاشی کوتاهی نمی کنیم.  
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گفت وگو

ماجراهای لیست تیم ملی بسکتبال

  کوتاه 
تسنیم: یکی از کارشناسان فوتبال هلند اعتقاد دارد 
کاپیتان تیم ملی ایران تاکنون ارزش خود را با درخشش در 
پیراهن فاینورد اثبات کرده است. تیم فوتبال فاینورد هلند 
در دیداری دوستانه به مصاف قهرمان فصل گذشته لیگ برتر 
پرتغال یعنی بنفیکا رفت و به برتری ۲ بر یک دست یافت. 
علیرضا جهانبخش که از ابتدا در ترکیب فاینورد به میدان 
رفته بود، تا دقیقه 8۳ مسابقه در زمین بود و چند موقعیت 
خطرناک روی دروازه بنفیکا خلق کرد. با این حال عملکرد 
وی مورد انتقاد برخی رسانه های هلندی قرار گرفت. کیس 
کواکمان بازیکن سابق فوتبال هلند که کارشناس شبکه 
ESPN است، درباره نمایش وینگر تیم ملی کشورمان اظهار 
داشت: شما نمی توانید بگویید جهانبخش تلاش نکرد و او 
را به این خاطر ملامت کنید. جهانبخش بازیکنی است که 
بیش ترین خطر را روی دروازه حریف آفرید. وی با تمجید 
از جهانبخش گفت: با توجه به عملکردی که جهانبخش در 
فاینورد داشت، هنوز فکر می کنم که او بازیکنی ویژه است. 
علیرضا گاهی اشتباهات بسیار عجیبی مرتکب می شود، اما 
گل های بسیار مهمی به ثمر می رساند. او ارزش خود را ثابت 
کرده است. فاینورد فصل گذشته به قهرمانی لیگ اردویژه 
هلند دست یافت که جهانبخش نقشی انکارناپذیر در کسب 

این عنوان داشت. 

بیــن المــلل 
 پیروزی ۳ بر صفر بارسلونا مقابل رئال مادرید در 
ال کلاسیکوی دوستانه آنقدر که باید به هواداران تیم 
کاتالان نچسبید، چراکه در طول بازی اتفاقاتی رخ داد که 
آنها را نگران کرد. یکی از آنها مصدومیت ستاره جدید تیم 
ایلکای گوندوگان بود که به زحمت یک ماه از ورودش به 
جمع شاگردان ژاوی هرناندس می گذرد. او که بدون شک 
مهم ترین خرید بارسلونا در بازار تابستانی امسال بود پس از 
احساس درد از ناحیه عضله نزدیک کننده پای راست تعویض 
شد. اولین گزارش ها از وضعیت ستاره سابق منچسترسیتی، 
از خانه نشینی حداقل یکی دو هفته ای او و غیبتش در دو 
بازی دوستانه باقیمانده بارسلونا پیش از شروع فصل جدید 
مقابل میلان و تاتنهام حکایت داشته و حتی احتمال غیبت او 
در هفته  نخست فصل هم داده شده است. این بازیکن آلمانی 
اما با انتشار پیامی نگرانی ها درباره مصدومیتش را برطرف 
کرد. او در صفحه شخصی خود در پاسخ به هوادارانی که 
درباره وضعیتش سؤال پرسیده بودند، گفت: نگران نباشید. 
آسیب دیدگی ام آنقدرها هم بد نیست. بارسلونا در آخرین 
بازی اردوی پیش فصل خود در آمریکا به مصاف میلان خواهد 
رفت )6: ۳۰ صبح روز چهارشنبه( و پس از آن در جام خوان 
گامپر که روز سه شنبه ۱۷ فروردین برگزار می شود، میزبان 

تاتنهام است. 

موسویوعبادیپور 
مثلدوبرادرکنارهمهستند

ایسنا: مسابقات والیبال قهرمانی آسیا از 
۲8 مرداد تا چهارم شهریور به میزبانی ارومیه 
برگزار می شود. در این راستا تیم ملی ایران در 
اردوی آماده سازی به سر می برد و تا چند روز 
دیگر به ارومیه اعزام می شود تا در این شهر 
اردو بزند. مصطفی کارخانه، سرپرست تیم ملی 
والیبال در گفت وگو با ایسنا به شرایط تمرینی 
ملی پوشان اشاره و بیان کرد: خوشبختانه 
شرایط تیم ملی خوب است. ۱۰ روز قبل از 
مسابقات به ارومیه می رویم تا با شرایط آب و 
هوایی آنجا آشنا شویم. لیگ ملت ها تمام شده 
و تیم ریکاوری خوبی داشته است. بازیکنان 
تمرینات خیلی خوبی را هم پشت سر می گذارند 
و خیلی جدی، مصمم و باانگیزه کار را دنبال 

می کنند.

خارج ازمستطیل سبز

IOCشیخکویتیرابرکنارکرد 
 ،inside the games به گزارش سایت
کمیته بین المللی المپیک از راندیر سینگ 
هندی خواست تا به عنوان سرپرست شورای 
المپیک آسیا ادامه دهد. این اتفاقات در حالی 
رخ داد که کمیته، انتخاب برادر کوچک تر شیخ 
احمد الفهد الصباح را به عنوان رئیس این نهاد 
به رسمیت نشناخت. سینگ از سال ۲۰۲۱ پس 
از اینکه شیخ احمد مجرم شناخته و به حداقل 
۱۳ ماه زندان محکوم شد، به عنوان سرپرست 
شورای المپیک آسیا فعالیت داشت. شیخ طلال 
فهد آل احمد آل صباح ۵8 ساله در اوایل ماه 
جاری در مجمع عمومی شورای المپیک آسیا 
در بانکوک با ۲۴ رای موافق در مقابل ۲۰ رای 

مخالف به عنوان رئیس انتخاب شد. 

خبـــــر

کارسختاستقلال

تا چند روز دیگر فصل جدید مسابقات شروع می شود و 
برخی از تیم ها آماده سازی خوبی داشتند و هم در یارگیری 
موفق عمل کردند و هم اردوهای خوبی برپا کردند. من دو 
تیم سپاهان و تراکتور را از این جهت دارای بهترین عملکرد 
می دانم و پرسپولیس هم با اینکه اردوی خارجی از کشور 
نداشت ولی نقل و انتقالات خوبی داشت و این سه تیم 
می توانند وضعیت خوبی در فصل جدید داشته باشند و 
مدعیان اصلی قهرمانی هم هستند. طبق معمول هر ساله 
فکر می کنم هفته های اول تحت تاثیری تعطیلی طولانی 
مدت لیگ و بدنسازی کیفیت لازم را نداشته باشد و موتور 
لیگ از هفته ۷- 8 روشن می شود و تیم ها به وضعیت لازم 
می رسند و کم کم چهره تیم های مدعی هم مشخص خواهد 
شد. تا اینجا وضعیت سه تیمی که نام بردم را بهتر از سایرین 
می بینم. در مورد استقلال چه بگوییم؟ همه چیز اظهر من 
الشمس است. دیگر وضعیت بدتر از این برای یک تیم سراغ 
دارید؟ حتی تیم هایی که تازه به لیگ برتر صعود کردند 
هم اوضاع پیش فصل بهتری از استقلال داشتند. نه نقل و 
انتقالات خوبی داشتیم نه حتی توانستیم ستاره های خودمان 
را حفظ کنیم. همه اینها به کنار باشگاه حتی پول بازیکنان 
را هم پرداخت نکرده و در این شرایط نه تنها اردوی آماده 
سازی نداشتیم، که حتی تمرینات تیم هم به دلیل اعتصاب 
تعطیل شد. این شرایط تیمی است که از آن انتظار قهرمانی 
می رود و می خواهد با تراکتور و استقلال و پرسپولیس رقابت 
کند. واقعاً وضعیت اسفناک است و من نمی دانم چه بگویم؟ 
دلم برای هوادار می سوزد که نمی داند اعتراضش را به گوش 
چه کسی باید برساند؟ هیچکس متاسفانه پاسخگوی این 
وضعیت نیست و کسی حتی مسئولیت این شرایط را هم 
قبول نمی کند. الان مقصر اوضاع کنونی استقلال کیست؟ 
وزارت ورزش؟ سازمان خصوصی سازی؟ موقع تصمیم گیری 
که می شود همه در رأس کار هستند ولی موقع پاسخگویی 
کسی در دسترس نیست. اگر این تیم به موفقیتی برسد و 
قهرمانی کسب کند همین آقایان که امروز خودشان را پنهان 
کرده اند اولین نفر می آیند و با جام قهرمانی استقلال عکس 
یادگاری می گیرند و آن را حاصل عملکرد خودشان می دانند 
ولی الان کسی نیست پاسخگوی هوادار بیچاره باشد. برای 
او هم به شدت ناراحت هستم. نکونام یکی از مربیان خوب 
فوتبال ما و یک سرمایه است که می تواند در استقلال موفق 
شود و بعد از آن هم یک سرمربی خوب برای تیم ملی باشد 
ولی با این اتفاقات و مسائل فکر می کنم او روی نیمکت 
استقلال بسوزد. واقعا تنها مانده و در وضعیت بدی گیر کرده 
است. هیچکدام از نفرات اصلی که او خواست جذب نشدند 
و کلیدی ترین مهره های تیم هم از دست رفتند. چه کسی 
می خواهد برای محبی و قایدی جانشین پیدا کند؟ این 
وضعیت تیمی است که فصل قبل هم قهرمان نشد و نیاز 
داشت برای این فصل تقویت شود ولی تضعیف هم شد. این 
تیم اگر امسال موفقیتی کسب کند به خاطر درایت کادرفنی 
و از خودگذشتگی بازیکنان بوده است، هرچند کار خیلی 

سخت است و نباید انتظار معجزه داشت. 

مربی  و  فوتبال  پیشکسوت  منافی  جواد 
تیم فوتبال امید در خصوص شرایط این تیم و 

وضعیت پرسپولیس صحبت کرد. 
   درباره حضور در تمرین تیم فوتبال 

پرسپولیس توضیح می دهید؟
یکی از وظایف مربیان تیم فوتبال امید حضور 
در تمرینات و بازی های ملی پوشان باشگاه هاست 
و بازی هرکدام از بازیکنان در تیم های مختلف را 
زیر نظر می گیریم. چند بازیکن تیم امید در دو 
تیم پرسپولیس و مس رفسنجان بازی می کنند، 
به خاطر همین در دیدار دوستانه این دو تیم 
حاضر شدم تا از نزدیک عملکرد بازیکنان را 
ببینم. تا آنجا که بتوانیم عملکرد بازیکنان تیم 
فوتبال امید را در تیم های باشگاهی شان را رصد 

می کنیم. 
   کمبود اردو های آماده سازی برای تیم 

فوتبال امید را شرح می دهید؟
 قبل از شرکت در رقابت های مرحله نخست 
مقدماتی بازی های المپیک، آخرین اردوی 
آماده سازی خودمان را در ترکیه برگزار کردیم و 
۳ بازی تدارکاتی انجام دادیم. چون زمان زیادی 
برای برگزاری اردوی آماده سازی نداریم تا نفرات 
تیم در کنار هم جمع شوند، باید بیشتر وضعیت 
و آمادگی بازیکنان را زیر نظر داشته باشیم. تیم 
فوتبال استقلال که اصلا بازیکن به تیم امید نداد، 
پرسپولیس و سپاهان هم هر کدام یک بازیکن به 
تیم امید ندادند. شرایط تیم امید در سال های 
گذشته نیز بدین شکل بود که باشگاه ها می گفتند 
بازیکنان شان را نیاز دارند، اما باید تعامل بهتری 
بین باشگاه ها و تیم امید برقرار شود تا بعد از 

مدت ها به بازی های المپیک برویم. 
نخست  مرحله  بازی های  درباره   

مقدماتی چه نظری دارید؟
 در روز های ۱۵، ۱8 و ۲۱ شهریور ماه در 
تیم های  مقابل  بازی سخت  ازبکستان سه 
ازبکستان، افغانستان و هنگ کنگ داریم. یک 
تیم از هر گروه به دور بعد مقدماتی بازی های 
المپیک به جمع ۱6 تیم صعود خواهند کرد. 
فوتبال ازبکستان در سال های اخیر روی تیم های 
پایه و امید خودش بسیار خوب کار کرده است. 
در فینال جام کافا که تیم بزرگسالان ازبکستان 
با تیم ملی ایران بازی کرد، ۴ بازیکن امیدشان 
در آن دیدار حضور داشتند. بهتر است مربیان 
باشگاه ها از بازیکنان تیم امید در مسابقات لیگ 
بیشتر استفاده کنند، این طور نباشد که فقط 
در بازی های تدارکاتی و بازیکن تمرینی از آنان 
بهره مند شوند. چون این بازیکنان آینده فوتبال 
ایران هستند و باید دید بهتری و نگاه ویژه ای 

نسبت به این نفرات داشته باشند. 
   درباره وضعیت تیم پرسپولیس برای 

فصل پیش رو، چه نظری دارید؟
 پرسپولیس اسکلت سال قبل خودش را حفظ 
کرده و بازیکنان خوبی به تیم اضافه شده اند. 
با این حال باید دست یحیی گل محمدی را در 
جذب بازیکن باز بگذارند تا در چند نقطه تیمش 
را تقویت کند. یک فوروارد در خط حمله که 
تأثیرگذار باشد و یک دفاع چپ خوب بگیرند. 
پرسپولیس امسال کار سختی در رقابت های 
لیگ برتر، جام حذفی و لیگ قهرمانان آسیا دارد. 
در مسابقات لیگ برتر هم سپاهان و تراکتور 
بازیکنان خوبی گرفته اند و باید برای دفاع از عنوان 

قهرمانی اش مقابل این تیم ها با قدرت بجنگد. 

شاهین بیانی 
 کارشناس فوتبال 

منافی: 
بایدنگاهویژهایبه
تیمملیامیدداشت

مرفاوی:عابدزادهدراستقلالمشهورشدودَمازپرسپولیسیبودنمیزند

بازیکن سابق پرسپولیس درباره شانس این تیم برای قهرمانی در آسیا 
گفت: پرسپولیس برای قهرمانی در آسیا برنامه ریزی درستی انجام نداده و 
فکر نمی کنم امسال برای مدعی بودن در آسیا شرایط خوبی داشته باشیم. 
حسین بادامکی در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی از روند نقل و انتقالات 
پرسپولیس اظهار کرد: پرسپولیس هر چند در یک یا دو پست مشکل 
دارد اما با بازیکنانی که جذب کرده شرایطش خوب است. هر چند معتقدم 
تیمی که می خواهد در آسیا شرکت کند نسبت به سایر رقبای خود در 
آسیا کمبودهای زیادی دارد و نمی توانیم خود را با آنها مقایسه کنیم. قطعا 
خریدهایی که سایر حریفان آسیایی انجام می دهند اصلا قابل مقایسه با 
خرید تیم های ما نیست. با این وجود امیدوارم پرسپولیس با تقویت خط 
حمله خود بتواند با آمادگی بهتر و تعداد بازیکنان بیشتری در قهرمانی آسیا 
شرکت کند. وی گفت: تصور من بر این است که پرسپولیس برای قهرمانی در 
آسیا برنامه ریزی درستی انجام نداده و با توجه به اینکه شرایط سایر تیم های 
آسیایی از نظر بازیکن و امکانات نسبت به ما متفاوت است و بازیکنان تراز 
اول دنیا را جذب کرده اند، فکر نمی کنم امسال برای مدعی بودن در آسیا 

شرایط خوبی داشته باشیم. پیشکسوت پرسپولیس همچنین درباره جدایی 
سیامک نعمتی و کمال کامیابی نیا از پرسپولیس اظهار کرد: این دو بازیکن 
می توانستند در شرایط بهتری از پرسپولیس جدا شوند. نعمتی و کامیابی نیا 
برای موفقیت پرسپولیس سال های زیادی زحمت کشیدند و باید بهتر از آنها 
خداحافظی می کردیم. هر چند زمانی که بازیکنی از این تیم جدا می شود 
برنامه خاصی برای آنها وجود ندارد و حتی در دوره های قبل نیز شاهد این 
موضوع بودیم. فکر می کنم برای اسطوره ها و بازیکنانی که برای پرسپولیس 
زحمت می کشند باید شرایط ویژه ای رقم بخورد. بادامکی همچنین در 
پایان در پاسخ به این پرسش که این روزها در نقل وانتقالات شاهد پرداخت 
ارقام عجیبی به بازیکنان هستیم، نظر شما در این خصوص چیست؟ افزود: 
در بازار نقل و انتقالات این گونه مسائل طبیعی است. مدیر برنامه ها سعی 
می کنند با بالاترین قیمت بازیکنی را جابه جا کنند. متاسفانه در این زمینه 
نظم خاصی در بازار نقل و انتقالات نداریم و همین امر سبب می شود تا 
خیلی ها از این قضیه سوءاستفاده کنند. شاید در این میان کمترین دستمزد 

به بازیکن برسد و بیشتر مدیر برنامه ها درآمد کسب کنند تا بازیکنان!

با تسنیم،  صمد مرفاوی در گفت وگو 
درباره سالگرد دومین قهرمانی تیم فوتبال 
استقلال در آسیا، وضعیت آبی پوشان و دیگر 
مسائل صحبت هایی را مطرح کرد که در زیر 

می خوانید: 
دومین  سالگرد  پیش  روز  چند   
قهرمانی استقلال در آسیا بود، فکر 
می کنید چرا آن نسل طلایی دیگر تکرار 

نشد؟
بیشتر بازیکنان آن دوره همه چیز را 
گفته اند، اما مسأله مهم، وجود مربی و مدیر 
بزرگی مثل مرحوم منصور پورحیدری بود، نه 
اینکه چون کنارمان حضور ندارد، درباره اش 
صحبت می کنیم، اما همه شاهد بودند و درک 
کردند که مرحوم پورحیدری چه تیم خوبی 
جمع کرد. او تیمی را به آسیا برد که برای 
آن زحمت کشید، خدابیامرز فقط زورش 
به جواد زرینچه نرسید و او از جمع ما جدا 
شد ولی سایر بازیکنان را شخصا دور هم 
جمع وجور می کرد. پورحیدری تیم همدلی 
ساخت و به لحاظ فنی شایسته بودیم. ایشان 
نقش همه چیز را در استقلال ایفا می کرد، 

چه بسا به لحاظ فنی و چه روحی ـ روانی و 
انگیزشی و رفاقتی که بین بازیکنان ایجاد 
کرد، نتیجه اش قهرمانی در آسیا و سال بعد 

آن نایب  قهرمانی بود. 
 فکر می کنید اگر این دوره بازی 

می کردید، رقم قراردادتان چقدر بود؟
نمی توانم رقم قرارداد را بگویم، نباید 
حسرت این را بخوریم که الآن چه پولی به 
بازیکنان می دهند و چرا ما نگرفتیم، هر 
دوره شرایط خودش را داشت، شاید زمان 
ما، فوتبال حرفه ای نبود و پول آن چنانی 
به بازیکنان داده نمی شد، بیشتر بازیکنان 
به تیم عشق می ورزیدند، من همان زمان 
در ایران خودرو شاغل بودم و کنارش برای 
استقلال بازی می کردم، فوتبال ما آن قدر 
حرفه ای نبود که به طور کامل در اختیار 
استقلال باشم، شغل دیگری داشتم و کنارش 
برای استقلال بازی می کردم، شاید حرفه ای 
نبود، اما مسئولان ایران خودرو با من همکاری 
می کردند و به حضورم در استقلال به دید ملی 
نگاه می کردند، بازیکنان فعلی دوره خاص 
خودشان را دارند و باید همه چیزشان به روز 

و حرفه ای باشد، برگشت به عقب منطقی 
نیست، همان طور که من در زمان حاضر بیمه 
نیستم فوتبالیست های امروزی هم بیمه 

نیستند و باید خودشان اقدام کنند. 
 تصور می کردید از آن نسل طلایی، 
نفراتی مثل احمدرضا عابدزاده، مجید 
از  سر  بیانی  شاهرخ  و  نامجومطلق 

پرسپولیس در بیاورند؟
من امثال عابدزاده را که به پرسپولیس 
رفتند، پرسپولیسی نمی بینم، گذر زمان 
باعث شد از استقلال جدا شوند و الآن دم 
از پرسپولیسی بودن می زنند، عابدزاده در 
استقلال شهرت پیدا کرد و او را به چشم یک 

استقلالی می بینم. 
 اتفاقا صادق ورمزیار هم در گفت وگو 
با تسنیم او را یک استقلالی معرفی کرد. 
بله، ما نزدیک به هم بودیم و خصوصیات 
و افکار هم را می دانستیم و روی این حساب 
چنین حرف هایی را می زنم. نامجومطلق، 
بیانی و سال ها بعد که علیرضا نیکبخت 
واحدی به پرسپولیس رفتند کاری کردند 
که به استقلال برگردند، چون دل شان با 

استقلال بود، عابدزاده هم همین شرایط را 
داشت اما موقعیتی برای او پیش نیامد که به 

استقلال بازگردد. 
بیست وسومین  دیگر  روز  چند   
دوره لیگ برتر آغاز می شود، وضعیت 

استقلال را چطور می بینید؟
یا  هوادار  استقلالی،  یک  به عنوان 
پیشکسوت دوست دارم این تیم موفق باشد. 
جواد نکونام هدایت تیم را به عهده گرفته است 
و بیشتر هواداران و پیشکسوتان دوست دارند 
او در کارش موفق باشد ولی سرمربیگری در 
استقلال سختی های خاص خودش را دارد. 
کسی که به عنوان نفر اول فنی می آید تمام 
شرایط را درک کرده است و باید برای مبارزه 
آماده باشد. نکونام این شرایط را دارد و باید 
با همه چیز بجنگد و مقابله کند. به عنوان 
یک استقلالی می گویم نباید ناامید باشیم 
و با چیزی که داریم بحنگیم و مبارزه کنیم. 
اگر به هدف مان نرسیدیم چیزی از ارزش های 
استقلال کم نمی شود. باید تلاش کرد، زحمت 
کشید و ریاضت بکشیم تا در آینده نتیجه اش 

را ببینیم. 

همزمان با آغاز دور جدید اردوی تیم ملی بسکتبال برای حضور در 
جام جهانی، حامد حدادی بعد از 6 ماه در تمرینات این تیم حاضر شد 

و با دیگر اردونشینان »تمرین گروهی« انجام داد. 
به گزارش مهر، دور جدید اردوی آماده سازی تیم ملی بسکتبال به 
منظور حضور در جام جهانی ۲۰۲۳ از روز یکشنبه زیر نظر »هاکان 
دمیر« ترکیه ای در تالار بسکتبال مجموعه ورزشی آزادی آغاز شد. 
حامد حدادی که یکی از ۱۵ بازیکن دعوت شده به اردو بود، در 
نخستین جلسه تمرینی تیم ملی حاضر شد و با دیگر اردونشینان 
»تمرین گروهی« انجام داد. این در حالی است که وی در اردوی 
پیش با وجود حضور در محل اردو، به دلیل مصدومیت به صورت 
اختصاصی پیگیر تمریناتش بود و به همین دلیل تیم ملی را د اردوی 

ترکیه و لبنان همراهی نکرد.  کاپیتان تیم ملی بسکتبال نیمه دی 
سال گذشته در جریان یکی از دیدارهای تیم سیچوان در لیگ چین 
از ناحیه آشیل پا مصدوم شد و به فاصله دو روز بعد در همان چین 
تحت جراحی قرار گرفت.  حدادی بعد از گذشت دو ماه و از واسط 
اسفند سال گذشته به تمرینات بازگشت اما به صورت اختصاصی 
و به حالت درمانی پیگیر آنها بود و به همین دلیل با وجود بازگشت 
به ایران و دنبال کردن روند درمان در تهران، در دیدارهای تیم ملی 
در پنجره پایانی انتخابی جام جهانی هم غایب بود.  ستاره تیم ملی 
بسکتبال در حالی بعد از 6 ماه تمرینات گروهی با دیگر اردونشینان 
تیم ملی را آغاز کرده که این تیم در فاصله یک ماهه تا حضور در 

جام جهانی قرار دارد. 

بازگشتحامدحدادی
به»تمریناتگروهی«
تیمملیبسکتبال

پرسپولیسشرایطقهرمانیدرآسیاراندارد


